יהושע מרגולין
1947-1877
כאן נמצאת חלקת הקבר של יהושע מרגולין (״הדוד יהושע״), אבי החינוך לטבע, חלוץ ופורץ דרך בהוראת המדעים והסביבה בארץ ישראל.

בצוואתו ביקש מרגולין:"נא לקבור אותי בקברות תל אלכסנדר אשר סמינריון הקיבוצים, שהיה משאת נפשי כל הימים, עומד להיבנות עליו".
בחודש אוקטובר 1947, במלאת שלושים למותו, התכנסו שותפיו לדרך, תלמידיו ומוקירי זכרו ונשבעו להגשים את חלומו: להקים בסמוך לקברו את הסמינר למורים של התנועה הקיבוצית. ארבע שנים לאחר מכן, ב-1951,  הסתיימה הבנייה של בית המדעים ״בית מרגולין״ העומד על תילו עד היום והוקם סמינר אורנים. לימים התפתח הסמינר והפך למוסד אקדמי.
יהושע מרגולין נולד בכ"ח בתמוז שנת תרל"ז (1877) בעיירה גורודז שבמדינת בלארוס. ב- 1924 עלה לארץ ישראל ועסק בהוראת תלמידים ומורים. הוא הלהיב את שומעיו באהבתו לטבע, ומשך אחריו את טובי הכוחות החינוכיים בארץ. בזכותו למדו המורים להורות בעזרת בעלי חיים, וילדי העיר למדו להכיר מקרוב את חיות הבר בארץ.
ב-1929, יצא לעמק יזרעאל והיה למורה נודד. הוא עבר מיישוב ליישוב, מצויד במיקרוסקופ ובמעבדה קטנה, ובכל מקום הדריך והסביר. אנשי העמק שמחו לקראתו ונהגו לקרוא לו "הדוד יהושע". מכל שנות עבודתו זכר במיוחד את ימי נדודיו בעמק וראה בהם הימים היפים ביותר בחייו, ועל כך כתב: "קשרתי קשרים נפשיים עם ילדי העמק, עם הוריהם ומוריהם, תהיתי על החינוך המשותף, על הגן ובית הספר הנרקמים שם..."
יהושע מרגולין נפטר בתל-אביב בכ"ו באלול תש"ז (10.09.1947) והובא למנוחת עולמים בקבר חצוב בסלע בין עצי אורן במדרונות יער אלכסנדר.

בחייו התווה יהושע מרגולין את הדרך, הניח את היסודות והעניק מידיעותיו ומהשראתו לדורות רבים של מורים ותלמידים שהלכו בעקבותיו.
‏

אורנים גאה להמשיך את המורשת של "הדוד יהושע" ולהוסיף להכשיר אנשי הוראה ברוח מרגולין: חינוך לאהבת הטבע והוראת המדעים על-ידי היכרות בלתי אמצעית עם העולם שסביבנו. 

לזכרו של יהושע מרגולין, דוד רבא הדגול שלנו
רונלד א' קליין
            קרן ו' סטין
 מייקל ד' וייס
            מיטשל ג' וייס
שיקגו אילינוי        רוקוויל, מרילנד
פוטומק, מרילנד

ניו ברונסוויק, ניו ג'רזי





         ארצות הברית
يهوشع مارﭼـولين

1877-1947
هنا ضريح يهوشع مارﭼـولين ("العمّ يهوشع")، إنّه أبو التربية للطبيعة، الرائد والمخترق في تدريس العلوم والبيئة في البلاد.

وقد طلب مارﭼـولين في وصيّته: "أرجو أن تدفنوني في مقابر تل ألكسندر، حيث إنّ "سمينار[يون] هكيبوتسيم" [معهد الكيبوتسات] الذي كان أملي ورجائي طَوال حياتي، سيُبنى عليه".
في شهر تشرين الأوّل\أكتوبر 1947، احتفاء بمرور ثلاثين يومًا على وفاته، اجتمع رفاق دربه وطلّابه ومخلّدو ذكراه وأقسموا بأن يحقّقوا حُلْمه: أن يُنشئوا بالقرب من ضريحه معهد إعداد المعلّمين ["هسمينار لموريم"] التابع إلى الحركة الكيبوتسية. وبعد ذلك بأربع سنوات، عام 1951، تمّ الانتهاء من بناء دار العلوم "دار مارﭼـولين" الذي لا يزال قائمًا حتّى اليوم، وأُنشئ معهد أورنيم ["سمينار أورنيم"]. ليتطوّر المعهد من بعدها ويصبح مؤسّسة أكاديمية.
وُلد يهوشع مارﭼـولين في الثامن والعشرين من شهر تمّوز العبريّ سنة "ت ر ل"ز" (1877) في بلدة ﭼـورودو في دولة بيلاروس [روسيا البيضاء]. هاجر إلى البلاد سنة 1924 وعمل في تدريس الطلّاب والمعلّمين. كان يثير لدى سامعيه الحماس بحبّه للطبيعة، وقد سحب وراءه أفضل القوى التربوية في البلاد. وبفضله تعلّم المعلّمون أن يعلّموا بمساعدة الحيوانات، وقد تعرّف أولاد المدينة الحيوانات البرّية في البلاد عن قرب.

سنة 1929 خرج إلى "عيمق يزراعئل" [مرج ابن عامر] وقد أصبح معلّمًا متنقّلًا. تنقّل من بلدة إلى أخرى حاملًا معه مجهرًا [ميكروسكوپ] ومجهّزًا بمختبر صغير، وفي كلّ مكان كان يرشد ويشرح. سُرّ أهل المرج به وقد كانوا ينادونه "العمّ يهوشع". ومن مجمل سنوات عمله كان يتذكّر بشكل خاصّ أيّام تنقّله في المرج، حيث اعتبرها أجمل أيّام حياته، وقد كتب عن ذلك ما يلي: "ارتبطتُ بعلاقات نفسية مع أولاد المرج، مع أهاليهم ومعلّميهم، وكنت أفكّر في التعليم المشترك، في الروضة والمدرسة المتبلورتيْن هناك..."
تُوفّي يهوشع مارﭼـولين في تل أبيب في السادس والعشرين من شهر أيلول العبريّ "ت ش"ز" (10.09.1947) ودُفن في قبر محفور في الصخر بين أشجار الصنوبر في منحدرات حرش ألكسندر.
لقد شقّ يهوشع مارﭼـولين خلال حياته الطريق، وضع الأساسات، وجاد بمعرفته وإلهاماته على أجيال كثيرة من المعلّمين والطلّاب الذين ساروا على طريقه.
‏

تفتخر كلّية أورنيم بمواصلة ميراث "العمّ يهوشع" وبالاستمرار في تأهيل مشتغلين بالتعليم بروح مارﭼـولين: تربية لحبّ الطبيعة وتدريس العلوم من خلال تعرّف العالم من حولنا بصورة مباشرة.
لذكرى يهوشع مارﭼـلين، عمّنا الكبير
رونالد أ. كلاين
            
كيرن و. ستين
 
مايكل د. ﭬـايس
           
ميتشل ج. ﭬـايس
شيكاغو، إيلينوي        
روكـﭭـيل، مريلاند

ﭘـوتوماك، مريلاند

نيو برونزويك، نيو جرزي





         

الولايات المتّحدة
 מאי 2022 / אייר תשפ"ב Yehoshua Margolin 
1877–1947

Here lies the burial plot of Yehoshua Margolin (“Uncle Yehoshua”), the father of nature education and a groundbreaking pioneer in scientific and environmental teaching in the Land of Israel.

In his will, Margolin requested: “Please bury me among the tombs at Tel Alexander, atop which the Kibbutz Seminary College, my life’s dearest desire, is about to be built.”

In October 1947, on the thirtieth day after his passing, his colleagues, students, and admirers gathered and vowed to carry out his dream—to establish the teachers’ seminary of the kibbutz movement next to his grave. Construction of the Beit Margolin House of Science, which stands to this day, was completed four years later, in 1951. The seminary developed over time, eventually becoming Oranim College.

Yehoshua Margolin was born on the 28th of Tammuz, 5637 (July 9, 1877) in Gorodetz, a shtetl in Belarus. In 1924, he immigrated to the Land of Israel, where he dedicated his life to teaching students and teachers. He inspired his listeners with his passion for nature and attracted the country’s finest educators. Thanks to him, his students learned how to teach with the help of animals, and city children gained an intimate acquaintance with the country’s wildlife.

In 1929, he relocated to the Jezreel Valley and became an itinerant teacher—moving from settlement to settlement, armed with a microscope and a small laboratory, instructing and explaining wherever he went. The residents of the Valley, delighted with his approach, called him “Uncle Yehoshua.” Of all his many years of work, he retained special memories of his years “wandering” in the Jezreel Valley, viewing it as the loveliest time of his life. About that period, he wrote: “I bonded with the souls of the children of the Valley, their parents, and their teachers; I reflected on the cooperative education, the kindergarten, and the school that were taking shape there....”

Yehoshua Margolin died in Tel Aviv on the 26th of Elul, 5707 (September 10, 1947) and was interred in a stone-carved tomb among the pine trees on the slopes of the Alexander Forest.

During his life, Yehoshua Margolin paved the way, laid the foundations, and bestowed his knowledge and inspiration on many generations of teachers and students who followed in his footsteps.

Oranim College is proud to perpetuate the legacy of “Uncle Yehoshua” and continue training educators in his spirit: education in nature, love of nature, and teaching science by imparting hands-on familiarity with the world around us.

In memory of our esteemed great-uncle, Yehoshua Margolin.
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